
 

 

Beantwoording vragen voorafgaand aan de raadscommissie 

 

Nummer DOC-20-217111 

Zaaknummer Z-19-083029 

Naam commissielid T. Beerepoot 

Fractie VVD 

Onderwerp Commissievragen VVD raadscie. 9-1 agendapunt 8.1 

Samenwerking Kwetsbare Inwoners 

Datum waarop de vraag is gesteld 6 januari 2020 

Beantwoording uiterlijk woensdag 15:00 uur, voorafgaand aan de raadscommissie. 

Portefeuillehouder  

Afdeling  

 

Inleiding: 

Het raadsvoorstel DOC-19-201483 gaat in op de nieuwe werkwijze welke vanaf 2022 van kracht 

wordt.                

Deze werkwijze borduurt voor op de nota “Toekomstvisie kwetsbare inwoners regio West-Friesland” 

welke wij op 25 september 2017 mochten ontvangen en aangenomen hebben.                                                             

In het voorstel wordt de nieuwe werkwijze uitgebreid toegelicht en beargumenteerd.                                   

Wij vinden  het jammer  dat in het raadsvoorstel  en de bijgevoegde  stukken niet  op de resultaten 

van de toen aangenomen werkwijze ingegaan wordt.                                                                                                             

Om hier alsnog inzicht in te krijgen, verzoeken wij u om de onderstaande vragen te beantwoorden: 

 

1.  Op 25 september 2017 hebben wij de nota “Toekomstvisie kwetsbare inwoners regio 

West-Friesland 2018-2023” ontvangen. 

De thans voorgestelde werkwijze moet de in deze nota omschreven werkwijze gaan 

vervangen. 

Is de huidige werkwijze geëvalueerd en zo ja; met welk resultaat? 

antwoord  De voorgestelde werkwijze is niet ter vervanging van de toekomstvisie Kwetsbare 

Inwoners, maar betreft een nadere uitwerking van de in deze visie vastgestelde kaders. 

2. Door de Adviesraad Sociaal Domein wordt geadviseerd om de bezwaar- en 

beroepsprocedure niet door de Gemeente Hoorn te laten plaatsen ? 

Wordt dit advies overgenomen en zo ja; waar kunnen wij dit in het raadsvoorstel 

terugvinden? 

Antwoord Het college heeft dit advies overgenomen en zal nader uitgewerkt worden in de verdere 

implementatie van de samenwerkingsafspraken. 

3. Zijn er voldoende opvangplekken in de maatschappelijke opvang? 

Wij hebben begrepen dat er voor de 7 Gemeenten 130 plekken beschikbaar zijn en dat 

er in 2018 215 plekken nodig waren? 

Zijn deze cijfers juist en hoe liggen deze cijfers op dit moment? 



 

 

Antwoord In 2018 waren er 134 plekken in de maatschappelijke opvang.  Het gaat hier onder meer 

om plekken in de Nachtopvang, Sociaal Pension, Trainingshuis, Wonen in de Wijk en 

Kamers met Kansen. Het is moeilijk vast te stellen hoeveel en wat voor plekken er in 1 

jaar tekort zijn. Wel is duidelijk dat de vraag groter is dan het aanbod.  

Gemeente Hoorn houdt wel bij hoeveel mensen op de roulatielijst staan van de 

nachtopvang op de 1e maandag van de maand. Gemeente Hoorn wil dit vanaf dit jaar 

ook voor de andere vormen van opvang gaan doen (bijv. bij sociaal pensioen). 

4. Wij hebben begrepen dat het Leger de Heils voor de nachtopvang EUR 7,50 per nacht 

rekent. 

Dit is lastig voor mensen die geen uitkering ontvangen. 

Is deze informatie juist en hoe wordt dit opgelost? 

Antwoord Voor de nachtopvang geldt inderdaad een vaste eigen bijdrage van € 7,50 per nacht. 

Daklozen betalen de eigen bijdrage van de daklozenuitkering, mits zij geen andere 

inkomsten hebben (bijv. AOW)).  

5. Wij hebben begrepen dat het aantal plekken in de jaren 2017, 2018 en 2019 gelijk 

gebleven zijn. 

Omdat de behoefte wel toeneemt, zou er thans een structureel tekort zijn.   

Is dit juist en op welke wijze wordt het structurele tekort opgeheven? 

Antwoord Op dit moment is er meer vraag naar maatschappelijke opvangvoorzieningen dan 

aanbod. In 2020 willen wij starten met het realiseren van het ontbrekende aanbod én 

willen wij laten onderzoeken of het huidige zorglandschap nog aansluit op de vragen. 

Hierop passen wij de inkoop aan.  Voor Beschermd Wonen is er de afgelopen jaren geen 

toename van de totale behoefte. Er zijn geen zorgelijke wachtlijsten. Deze zijn sinds 

2015 stabiel en relatief laag.  

6. Op dit moment bedraagt de reserve ca. EUR 4.900.000,--.                                                                                             

Er wordt geadviseerd om dit terug te brengen tot 5% van de totale rijksbijdrage van de 

Gemeente Hoorn oftewel een bedrag van ca. EUR 750.000,--.                                                                                                               

Dit zou inhouden dat er in 2021 een bedrag van ca. EUR 4.150.000,-- vrijvalt. 

Uitgaande van een verdeling van 44.480/211.057 komt dit voor de Gemeente Medemblik 

neer op een bedrag van ca. EUR 875.000,--.        

Is dit een meevaller van EUR 875.000,-- voor de Gemeente Medemblik ?                                                            

Wordt ook overwogen om niet tot uitkering over te gaan maar om het bedrag van EUR 

4.150.000,-- te gebruiken om het tekort aan opvangruimte voor de doelgroep (zie ook 

vraag 3 en 5) te verminderen? 

Antwoord De middelen die we 'extra' ontvangen vanuit Hoorn is een meevaller. Tijdens het 

opstellen van de begroting 2020 wisten we van deze plannen en hebben we hier 

rekening mee gehouden. 

Voor een betere differentiatie van het aanbod, waaronder het creëren van meer 

plekken voor inwoners die gebruik maken MO en BW en daarbinnen een bijzondere 

ondersteuningsbehoefte hebben, verwachtten we de eerstvolgende jaren binnen de 

lopende budgetten voor MO en BW te kunnen blijven. 

 

7. Is het juist dat  de doorstroom van de opvang naar reguliere plekken  in het beschermd 

wonen of een sociale huurwoning, vanwege het woningtekort, mimimaal is. 

Hoe gaan wij dit oplossen? 

Klopt het dat hiervoor in 2019 een pilot “uitstroom bijzondere groepen” gehouden zou 



 

 

worden ? 

Wat is het resultaat hiervan? 

Antwoord De uitstroom via de pilot naar zelfstandig wonen blijft achter op de behoefte. Van de 

100 woningen per jaar is het gerealiseerde resultaat grofweg de helft. Oorzaak is het 

tekort aan woningen. In gevallen waarbij de doorstroom vanuit MO naar BW niet direct 

mogelijk is, hangt dit vooral samen met de geschiktheid van beschikbare plekken. 

In de loop van 2020 wordt de pilot geëvalueerd. 

8. In het rapport uit 2017 kunnen wij lezen dat er een proef met Housing First gehouden 

zou worden. 

Is deze proef inderdaad gehouden/afgerond en zo ja; met welk resultaat? 

Is het juist dat, wanneer de doelgroep voorrang krijgt, de uitstroom uit MO/BW versneld 

wordt waardoor er een aanzienlijk kostenvoordeel gerealiseerd wordt?                                                                                                

Is het juist dat steden als Zaandam en Amsterdam hier zeer goede ervaringen mee 

opgedaan hebben? 

Antwoord Housing First is een vorm van wonen met (intensieve) ambulante begeleiding en is 

bedoeld voor dakloze mensen met meervoudige problemen, waarbij de toewijzing van 

een woning de start is van een traject waarbij zelfstandig wonen het doel is. Het idee is 

dat mensen niet in de maatschappelijke opvang verblijven, maar eerst een woning 

krijgen en daarna ondersteuning. De methodiek Housing First heeft zich bewezen in 

andere steden c.q. landen.  In 2020 wordt gestart met Housing First in deze regio. De 

druk op (schaarse) Maatschappelijke Opvang – plekken wordt met Housing First 

verminderd. 

9. Komt het voor dat gescheiden mensen/mensen met schulden ook in het MO/BW traject 

opgenomen worden terwijl deze dure opvang hier eigenlijk niet voor bedoeld is?                                                                                         

In  Amsterdam wordt voor deze doelgroep  met een passantenhotel gewerkt  waar hun 

problematiek in kaart gebracht wordt en waar deze mensen maximaal 6 maanden 

kunnen wonen. 

Zou deze oplossing ook in onze regio wenselijk kunnen zijn? 

Antwoord Alleen mensen die tot de Maatschappelijke Opvang – doelgroep behoren worden 

toegelaten. De Brede Centrale Toegang neemt een besluit op een aanvraag op basis van 

wet- en regelgeving en op basis van de: ‘Beleidsregels eigen bijdrage en toegang opvang 

Westfriesland. Aanmelder wordt niet toegelaten als hij / zij in staat is op eigen kracht 

zelfstandig en / of met behulp van sociaal netwerk te wonen en te participeren in de 

samenleving. Het is lastig om vooraf vast te stellen of een passantenhotel iets is voor 

deze regio. Na onderzoek naar het zorglandschap en de zorgvragen moet meer duidelijk 

worden. 

10. Bij deze doelgroep komt schuldenproblematiek zeer regelmatig voor. 

Zou  het wenselijk zijn om hiervoor in onze regio een eigen  inkomensbeheer organisatie 

voor deze doel- groep op te zetten? 

Antwoord Op deze vraag kunnen wij op dit moment geen antwoord geven. 

11. Is het juist dat er cliënten uit deze doelgroep op campings in onze regio onder gebracht 

worden?                

Verblijven die hier het gehele jaar door?                                                                                                                                       



 

 

Gaat het hier ook om cliënten van buiten onze eigen regio? 

Zo ja; voor wiens rekening komen de kosten/uitkeringen? 

antwoord Bij hoge uitzondering kan het voorkomen, maar dit gebeurt niet vanuit de gemeente bij 

de Maatschappelijke Opvang. Mensen die op een camping verblijven hebben zelf een 

oplossing gevonden (zelfredzaam).   

Het is ons niet bekend dat cliënten van buiten de regio op campings worden 

ondergebracht. 

 

 

 


